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Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2016. november 17-ei, 

munkaterv szerinti nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: Dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Süli Ildikó, Torma Lajos 

bizottsági tagok 

 Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol volt: Hezler Gabriella, Módi Miklós, Vargáné Vojnár Katalin bizottsági 

tagok 

 

Meghívottak: a mellékelt jelenléti ív szerint  

 

 

Dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 17 óra 10 perckor 

megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 4 fő jelen volt. Ismertette 

a meghívóban kiküldött napirendi pontokat. Javasolta, hogy egészítsék ki a napirendet „Egyebek” 

napirendi ponttal és azzal kezdjék a tárgyalást.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, hogy szavazzanak a 

napirendről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

154/2016. (XI.17.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2016. 

november 17-ei, munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

Nyílt ülés: 

1. Egyebek 

2. A Képviselő-testület 2016. november 22-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 

Zárt ülés: 

3. Egyedi szociális kérelmek elbírálása  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:   Egyebek 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy a bizottság üléseit 17 órára ütemezték, tekintettel arra, hogy 

több bizottsági tag csak a 17 órai kezdésre tud megérkezni. Tekintettel arra, hogy sem a mai, sem a 

korábbi üléseken a 17 órai kezdésre sem jelentek meg azok, akik a 17 órai kezdést kérték, javasolta, 

hogy a bizottsági ülések kezdési időpontja 16 óra legyen. 
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Hermann Istvánné bizottsági tag javasolta, hogy 15 órakor kezdjék az üléseket.  

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, tudja támogatni bizottsági társa kérését, de a többi bizottság is 

16 órától tartja üléseit, így egységesek lennének a kezdési időpontok, ezért javasolta a 16 órai 

kezdetet.  

 

Dr. Mátics István elnök kérte, szavazzanak javaslatáról, hogy a jövőben 16 órai kezdettel tartják az 

üléseket. 

 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

155/2016. (XI.17.) ESZB határozata 

bizottsági ülések kezdési időpontjáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadta, hogy a bizottság ülései 16 órakor kezdődjenek.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

 

2. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2016. november 22-ei ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, amikor a képviselő-testület döntött a szociális 

gondozó és ápoló szakképesítés megszerzéséhez kapcsolódó támogatásról, akkor hibás adatokat 

kaptak. Nem 15, hanem 18 gyermek vesz részt a képzésben. Nekik is biztosítani kell a képzést. 

 

Dr. File Beáta jegyző kiegészítésként elmondta, hogy az iskola 15 fővel tervezett, de annyira 

népszerű lett a képzés, hogy 18-an jelentkeztek. Ez októberben derült ki. 

  

Dr. Mátics István elnök ismertette a 2. pont határozati javaslatát.  

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy Kömlődön a főállású orvos vállalta, hogy a nappali ügyelettel 

kapcsolatos feladatokat is ellátja, ezért Kömlőd Község Önkormányzata a szerződés módosítását kérte, 

miszerint kilépnek a nappali ügyeletből. Az Inter-Ambulance Zrt. igazgatója tájékoztatta az 

önkormányzatot, hogy a szerződésmódosítással nem csökken a szakmai létszámuk, így az ügyelet 

ellátási díja változatlan marad Kömlőd kiválásával, ezt az összeget Oroszlánynak kell megfizetni. 

  

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy a tűzifa támogatáshoz 2 hónapja gyűjtik a kérelmeket. 

90 család jogosult a tűzifára. Az osztást december 1-jére tervezik, még a Vértesi Erdészettel egyeztetni 

kell. Az osztást a Hatósági Osztály koordinálja.  

 

Torma Lajos bizottsági tag kérdésére válaszolva – Nőtt vagy csökkent a támogatott családok száma? 

– Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy csökkent, tavaly 140 család volt jogosult szociális 

tűzifa támogatására.  

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztés 4. pontját. 

 

Nagyné Dr. Gieszer Anna Zsuzsanna orvos-igazgató elmondta, hogy az oltóanyagot mindenki 

megkapta. A szülők örültek a lehetőségnek.  
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Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy rendelkeznek maradvány összeggel, ezért egy nagyobb 

mennyiséget rendelnek. Az oltóanyag szavatossága 6 hónap, így ha decemberben megrendelik, még a 

2016-os költségvetésben el tudják számolni és márciusig fel tudják használni az oltóanyagot. 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztés 6. pontját.  

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a szerződések december 31-ig élnek, ezért kell ismét kiírni a 

pályázatokat.  

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztés 12-es pontját, mely összefoglalja az elmúlt két 

bizottsági ülésen háziorvosok által ajánlottakat. Három fő pontban határozták meg azokat az elemeket, 

melyek egy úgynevezett orvosi életpályamodell kialakítását teszik lehetővé. Elmondta még, hogy az 

életpályamodell nemcsak a háziorvosokra, hanem a fogorvosokra is ki lenne terjesztve. Ismertette 

továbbá, hogy a pneumococcus elleni védőoltás beszerzésére közbeszerzési eljárást folytatott le az 

önkormányzat, melyre két patika pályázott, az eljárás nyertese a Szent Grál patika lett.   

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak 

az előterjesztésről.  

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

156/2016. (XI.17.) ESZB határozata 

a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Városi egészségügyi program 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy az előterjesztés a jövő évre vonatkozó prevenciós tervet 

foglalja össze. A 2016. évben biztosított védőoltásokat a megfelelő korosztályoknak folytatná a város 

a jövő évben is. Két területen lenne változás, az egyik, hogy a pneumococcus elleni oltásnál a 

programban való részvétel korhatára 70 év helyett 65 év lenne, valamint elkezdenék a bárányhimlő 

elleni védőoltást a szakmai ajánlás szerint. A védőoltást a gyermek 16-18 hónapos korában ideális 

beadni.  

 

Nagyné dr. Gieszer Zsuzsanna orvos-igazgató elmondta, hogy két részletben adják az oltást. Az 

egyiket 15 hónaposan adják, a másikat 1,5 éves korban. Hat hét különbség mindenképpen kell a két 

oltás között, de több is lehet. Az oltóanyag drága, ha meg van közhírelve biztos lesz rá igény.  

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy amennyiben a képviselő-testület elfogadja a programot, 

akkor egy komplett - ennél már nem nagyon bővíthető - oltási programban részesül Oroszlány 

lakossága. A program folytatásával 5-10-15 év múlva jelentkeznie kell az egészségjavító hatásnak.  

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak 

az előterjesztésről.  
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A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

157/2016. (XI.17.) ESZB határozata 

a „Városi egészségügyi program” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Városi egészségügyi program” című előterjesztést. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Az oroszlányi VIII. számú felnőtt háziorvosi és az oroszlányi IV. számú gyermek háziorvosi körzetekkel 

kapcsolatos döntések 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a VIII. számú felnőtt háziorvosi körzet tovább működését Dr. 

Bíró Magdolna helyettesítésével oldják meg. A Füleki Családorvos Kft. tulajdonában, a rendelőben 

vannak eszközök. A Kft. felajánlotta az eszközök megvásárlását. A helyettesítés ténylegesen a 

rendelőben történik. A javaslat az, hogy ezek az eszközök, illetve a betegnyilvántartó szoftver 

kerüljenek megvételre. November 1-jétől ezeket az eszközöket már használják, ha ezt a bizottság 

támogatja és a képviselő-testület is elfogadja, akkor kifizetésre kerülhet a Kft.-nek. 

Január 1-jétől 3 gyermekorvos rendel majd Oroszlányban. Dr. Lakatos Klára és Dr. Szenczi Julianna 

gyermekorvosok vállalták Dr. Hegedűs Ferenc körzetének a helyettesítést. A IV. számú 

gyermekorvosi körzet rossz állapotban van. Az ÁNTSZ engedélyezte, hogy kiürítsék a rendelőt, itt 

eszközvásárlásról sincs szó. A két doktornő a helyettesítést felváltva, a saját rendelőikben tartják meg, 

rendelési idejükön kívül. Ehhez kéri a támogatást. Dr. Hegedűs Ferenc doktornak bruttó 3 M Ft 

jutalmat kíván adni az önkormányzat, ehhez is kérte a bizottság támogatását.  

Elmondta még, hogy Dr. Hegedűs Ferenc január 1-vel a praxisértékesítési jogáról lemond. Ha a 

képviselő-testületi döntés megszületik, a kérelmek beadásra kerülnek, és január 1-jével az 

önkormányzat kapná meg a támogatást. A finanszírozási összeget hasonló elven, mint Bíró doktornő 

esetében a két helyettesítő gyermekorvos 50-50 %-ban kapná meg azzal, hogy a működéssel felmerülő 

valamennyi költséget ők állják.  

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, látható, hogy próbálják rendezni a helyzetet. Bízik abban, 

hogy a javaslatot a képviselő-testület is elfogadja. Fontos, hogy az egészségügy a városban rendben 

legyen.  

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, ez most így működhet, de nem hosszú távon.  
 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a 

bizottság tagjait, szavazzanak az előterjesztésről.  

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

158/2016. (XI.17.) ESZB határozata 

„Az oroszlányi VIII. számú felnőtt háziorvosi és az oroszlányi IV. számú gyermek háziorvosi 

körzetekkel kapcsolatos döntések” című előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Az oroszlányi VIII. számú felnőtt háziorvosi és az 

oroszlányi IV. számú gyermek háziorvosi körzetekkel kapcsolatos döntések” című előterjesztést. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 
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Ebrendészeti telep működésének kérdései 

 

Dr. File Beáta jegyző tájékoztatásként elmondta, hogy az ebrendészeti telep működését muszáj volt 

felülvizsgálni. Úgy látta, hogy magára lett hagyva a telep működése. Úgy gondolták, hogy 

kezdeményeznek egy előterjesztést a tevékenység felülvizsgálatára, fejlesztési elképzelésekre 

vonatkozóan. Jövő évben egy nagyobb összeget kell invesztálni a fejlesztésbe és utána az üzemeltetést 

szinten kell tartani. A működtetés kötelező önkormányzati feladat, önkormányzati területen. Magára 

az ebrendészeti feladatok ellátására pedig pályázat kerül kiírásra, mint eddig is. Sok fejlesztési 

elképzelést tartalmaz az előterjesztés. Mindenképpen szükség van könnyűszerkezeti házakra, meg kell 

csinálni a kerítést, a kenneleket, a közmű elvezetéseket, eszközöket kell beszerezni, javaslat van egy 

mobil hamvasztóra is. A költségek ezáltal csökkenhetnek. A szolgáltatást is lehetne fejleszteni, a 

lakosság igényli. A téli időszakban megnövekszik a befogott állatok száma, azonban az állatmenhely 

létrehozása nagyon drága lenne. A szolgáltatás színvonalát azonban emelni szeretnék úgy, hogy az a 

lakosságnak is jó legyen. A telep mellett vannak területek, ahová az alapítványok kerülhetnének, és ott 

együtt tudnának dolgozni. A Kormányhivatallal is szeretne egyeztetni. Jelenleg a hatósági 

állatorvossal írásos szerződésük nincs, csak szóbeli megállapodás. A telepnek nincs működési 

szabályzata, ami szükséges lenne. A jogszabály előírja, hogy rendeletben kell meghatározni a 

telephely szolgáltatási díjait, ezeket jövőre mind pótolni kell.  

A működtetés csak úgy tud működni, ha a hivatalban történik a feladatok ellátása. Ismételten felhívta a 

figyelmet, hogy a működtetésről, nem pedig az ebrendészeti feladatok ellátásáról van szó. 

Hermann Istvánné bizottsági tag kérdésére válaszolva - A terület is növekszik-e? - Dr. File Beáta 

jegyző elmondta, hogy a telep mellett van olyan terület, ami hasznosítható, illetve a telep mögötti 

terület régen önkormányzati terület volt, viszont a tulajdoni viszonyok nem kerültek átvezetésre a 

földhivatalnál. Ezen területek hasznosításáról is szó lehet. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető a volt falusi iskola újrahasznosításával kapcsolatban elmondta, 

hogy emeljék meg a létszámot legalább 50 főre.  

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a volt falusi iskola mellett szóba került még több ingatlan, 

melyekre irányulóan további egyeztetéseket kell tartani. Többféle funkciók vannak (egészségügy, 

idősek ellátása, stb.). A Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság úgy döntött, hogy még egy 

körben egyeztetnek, bevonva más ingatlanokat is, meghatározva a funkciókat.  Ha a funkciók meg 

vannak határozva, akkor a szakmai paramétereket is mellérendelik, és úgy adják át a tervezőnek.  

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta még, hogy 2022-től megszűnik az átmeneti ellátási 

forma, ezt is szem előtt kell tartani. 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, az is kérdéses, hogy mi lesz az Ápolási Intézet sorsa. Próbáltak 

információkat szerezni, de még nincsenek konkrétumok. 

 

Nagyné Dr. Gieszer Zsuzsanna orvos-igazgató elmondta, hogy 2018-ig nem lesz változás.  

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy a több telephelyen való üzemeltetés nem jó. 

Jelenleg négy telephelyük van. 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy több információra lenne szükség.  

 

Hermann Istvánné bizottsági tag tájékoztatta a bizottságot, hogy a múlt héten Orbán Ferenc 

képviselőtársával az intézményekben ebédeltek, az étel nem okozott sehol sem csalódást, legalább is 

azokon a napokon, amikor étkeztek. Javasolta, hogy továbbra is ellenőrizzenek, csak szúrópróba 

szerűen. Felmerült az egyes élelmiszer összetevőkre érzékeny gyerekek étkezésének rugalmasabb 

megoldása. Példaként említette a gluténérzékeny gyermekeket, akiknek Környéről hordják át az ételt. 

Oroszlányban egy diatetikus szakács van, aki jelenleg gyesen van, a többiek végzettsége sima szakács. 

Be kellene iskolázni kollégákat, hogy legyen több diatetikus szakács Oroszlányban.  
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Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy a képzés megszerzéséhez egy 3-4 hónapos 

tanfolyamon kell részt venni. Elmondta továbbá, hogy a bölcsődében dolgozó kolléga, aki februárban-

márciusban végez szakácsként, biztos elvégezné a diatetikus szakácsképzést is, ha ezt jegyző asszony 

is támogatja.  

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a konyhákon, a személyi feltételen kívül a tárgyi feltételeket is 

meg kell teremteni. Ez óriási költség. Jelenleg azoknak, akik speciális étkezést kapnak, olcsóbb a 

Környéről történő szállítás. Ez most egy rövid távú megoldás, mely szeptemberben került bevezetésre. 

Lehet, hogy jövőre több kérelem lesz.  

 

Dr. Mátics István elnök 18 óra 38 perckor a bizottság nyílt ülését bezárta és zárt ülést rendelt el.  

 

K.m.f. 

 

 

 

 Dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 

 

 

Somoskői Lászlóné 

jegyzőkönyvvezető 


